
PROTOKÓŁ Nr VI/24 

z przebiegu obrad VI sesji Rady Miejskiej w Reczu  

odbytej w dniu 31 października 2024 roku. 

 

Ad 1. Sprawy regulaminowe: 

 

a) Otwarcie VI sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum.   

Otwarcia VI sesji Rady Miejskiej w Reczu o godzinie 14.01 w sali narad  

w Urzędzie Miejskim w Reczu dokonała Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Reczu. 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej w Reczu powitała radnych,  

i zaproszonych gości wg listy obecności: Pana Dawida Koźmińskiego Burmistrza Recza, 

Panią Martynę Smus Zastępcę Burmistrza, Panią Ewę Patrzałek Skarbnika Miejskiego, Panią 

Małgorzatę Sawczuk Dyrektora Szkoły Podstawowej w Reczu, Panią Ewę Pilżys Dyrektora 

Przedszkola Miejskiego w Reczu, oraz pracowników obsługujących VI sesje i mieszkańców 

oglądających transmisje obrad.  Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że na sali znajduje 

się 12 radnych, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni usprawiedliwieni: pan radny Artur Petrykowski, pan radny Tomasz Smus, pan 

radny Sławomir Pilżys. 

 

Powitała wszystkich zgromadzonych gości i stwierdziła quorum na podstawie listy obecności, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 b) Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 Pani Barbara Pokorska odczytała porządek obrad VI sesji (nagranie 00:03:57). Wobec 

braku wniosków, uwag i zapytań poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad VI sesji. 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła porządek obrad VI sesji ilością głosów 12 za, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

(nagranie 00:06:34). 

 

 c) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 Wobec braku wniosków, uwag i zapytań odnośnie protokołów z V sesji, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów z V sesji  bez 

odczytania. 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła Protokołu z obrad V sesji ilością głosów 12 za, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

(nagranie 00:07:17). 

 



 

 Ad. 2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Recz w roku 

szkolnym 2023/2024. 

 

 Pani radna Natalia Ignatowicz zapytała czy w związku ze słaba średnią z egzaminów 

ósmoklasistów będzie wdrożony program naprawczy, aby wyniki te w przyszłości były 

lepsze? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:08:12). 

 Pani Małgorzata Sawczuk Dyrektor Szkoły Podstawowej przedstawiła wyniki 

egzaminów ósmoklasistów z ostatnich lat. Poza tym, wyjaśniła, że od 2020 roku w szkole 

wprowadzony jest program poprawy efektywności nauczania z j. polskiego, ale niestety nie 

wszystko zależy tylko od nauczycieli, którzy się starają. Dodała, że na początku i na końcu 

roku szkolnego nauczyciele przeprowadzają też dodatkowe diagnozy (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:08:37). 

 

 Pani  Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała o aktualną sytuację 

w szkole, a konkretnie o działania dotyczące modernizacji budynku szkoły? (Pełna 

wypowiedź, nagranie 00:11:09). 

 Pani Małgorzata Sawczuk Dyrektor Szkoły Podstawowej poinformowała o aktualnym 

stanie dotyczącym modernizacji budynku szkoły i jakie są plany na najbliższą przyszłość 

(pełna wypowiedź, nagranie 00:11:30). 

 Pani  Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej dopytała, czy ubytki w dachu 

spowodowały to, że aktualnie potrzeba jest naprawy nie tylko dachu, ale też innych gabinetów 

w szkole? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:12:37). 

 Pani Małgorzata Sawczuk Dyrektor Szkoły Podstawowej wyjaśniła, że niestety przez 

ubytki w dachu został rozszerzony zakres koniecznych prac remontowych (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:12:46). 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Recz w roku szkolnym 2023/2024 bez głosowania. 

 

 

 

 Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Recz na 

rok 2024 wraz z Autopoprawką nr 1 i nr 2 Burmistrza Recza – DRUK Nr 39/24.  

 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski wyjaśniła na czym polegają przedstawiane 

w projekcie uchwały zmiany i jakie zmiany wynikają z autopoprawek Burmistrza nr 1 i nr 2 

do uchwały budżetowej (pełna  wypowiedź, nagranie 00:14:16). 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej dopytała za co trzeba dopłacić 

300 tys. zł? (Pełna  wypowiedź, nagranie 00:15:16). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:14:16). 

  



 

Rada Miejska w Reczu przyjęła Autopoprawkę nr 1 Burmistrza Recza do projektu Uchwały 

Rady Miejskiej w Reczu w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Recz na 2024 ilością głosów 

12 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu (nagranie 00:16:50). 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła Autopoprawkę nr 2 Burmistrza Recza do projektu Uchwały 

Rady Miejskiej w Reczu w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Recz na 2024 ilością głosów 

12 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu (nagranie 00:17:22).  

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Recz na rok 2024 wraz z Autopoprawką nr 1 i nr 2 Burmistrza Recza ilością głosów 

12 za, przeciw 0, wstrzymujących się 0. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu (nagranie 00:17:54). 

 

 

 Ad. 4. Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i 

ustalenia stawki za pojemnik lub worek o określonej pojemności – DRUK Nr 38/24. 

 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza wyjaśnił dlaczego opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi trzeba podnieść (pełna  wypowiedź, nagranie 00:19:14). 

 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał o to ile deklaracji przybyło w roku 2024 i w roku 

2023? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:21:22). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:21:37). 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał też o stan niespłacalności za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:21:22). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:22:05). 

 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał czy stawka za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zmieni się po przetargu? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:22:21).  

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:22:33). 

 

 Pan radny Edward Konieczny zapytał czy utrzymanie pracownika w Urzędzie, 

zajmującego się administracją gospodarki odpadami komunalnymi jest finansowane 

z systemu gospodarki odpadami komunalnymi? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:23:00). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi na zadane pytanie (pełna  

wypowiedź, nagranie 00:23:18). 



 Pan radny Edward Konieczny zapytał o kwotę utrzymania pracownika Urzędu, 

zajmującego się gospodarką odpadami komunalnymi? (Pełna wypowiedź, nagranie 

00:23:22). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:23:38). 

 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał czy niespłacalność podatków jest na podobnym 

poziomie jak niespłacalność za gospodarowanie odpadami komunalnymi? Pełna wypowiedź, 

nagranie 00:24:22). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:24:34). 

 

 Pan radny Rafał Walczak wyraził swoje zdanie nt. planowanej podwyżki stawki za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz apelował do mieszkańców o rzetelne 

aktualizowanie deklaracji (pełna  wypowiedź, nagranie 00:25:05). 

 

 Pan radny Edward Konieczny poruszył temat problemu uszczelnienia systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi i  tego aby płacić od zameldowana, a nie od 

zamieszkania (pełna  wypowiedź, nagranie 00:25:55). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski przybliżyła ciężki temat opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od zamieszkania i od zameldowania (pełna  

wypowiedź, nagranie 00:26:57). 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej wyraziła swoje zdanie nt. 

planowanej podwyżki stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:28:28). 

 

 Pan radny Rafała Walczak zapytał dlaczego przetarg na wywóz odpadów 

komunalnych został ogłoszony tak późno? Zapytał też czy nowe stawki wejdą w życie od 

stycznia? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:30:55). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:31:31). 

 Pani Martyna Smus Zastępca Burmistrza wyjaśniła dodatkowo procedurę przetargu  

(pełna  wypowiedź, nagranie 00:32:26). 

 

 Pan radny Edward Konieczny zapytał dlaczego wcześniej nie było ani żadnych 

informacji dot. dziury w systemie gospodarki odpadami komunalnymi ani reakcji i podwyżki? 

(Pełna  wypowiedź, nagranie 00:33:33). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:33:50). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski wyjaśniła, że takie informacje wcześniej były 

przekazywane (pełna  wypowiedź, nagranie 00:34:13). 

 



Rada Miejska w Reczu przyjęła projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 

i ustalenia stawki za pojemnik lub worek o określonej pojemności ilością głosów 9 za, 

przeciw 1, wstrzymujących się 2. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu (nagranie 00:36:12). 

 

 

 Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy 

Gminy Recz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2025 rok” – DRUK Nr 37/24. 

 

 Pan radny Paweł Grzelak zapytał czy w przyszłości będzie można podnieść kwotę, 

która aktualnie podana jest w przedstawianym projekcie uchwały? (Pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:36:58). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:37:19). 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy zmiany do 

przedstawianego projektu uchwały będzie można wnosić w trakcie roku?  (Pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:37:33). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:37:53). 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 

współpracy Gminy Recz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok” ilością głosów 12 za, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

(nagranie 00:38:46). 

 

 

 Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2024 r. – DRUK Nr 40/24. 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała o to co byłoby 

z kwotą pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi gdyby Gmina nie 

musiała jej pokryć? (Pełna  wypowiedź, nagranie 00:39:29). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:39:41). 

 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał o nadwyżkę w budżecie? (Pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:40:14). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:40:24). 



 Wywiązała się luźna dyskusja nt. kosztów gospodarowania odpadami komunalnym 

i deficytu w budżecie (nagranie 00:41:31) 

 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy kwota kredytu do 

spłaty musi być spłacona do końca bieżącego roku? (Pełna  wypowiedź, nagranie 00:41:47). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:41:56). 

 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że pytanie zadała 

celowo, ponieważ dochodzą do niej informacje o rzekomej upadłości gminy (pełna  

wypowiedź, nagranie 00:42:28). 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski uspokoiła informując, że upadłość na tą chwilę 

nie grozi (pełna  wypowiedź, nagranie 00:42:42). 

 

Rada Miejska w Reczu przyjęła projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2024 r.  ilością głosów 12 za, 

przeciw 0, wstrzymujących się 0. Wynik głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu (nagranie 00:45:30). 

 

 

 Ad.  7. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza przedstawił radnym informację na piśmie 

(informacja w załączniku do protokołu). 

 

 Pan radny Paweł Grzelak poprosiła o informacje dotyczącą spotkań w dniach 

29 września, 8 października i 22 października br. (pełna  wypowiedź, nagranie 00:46:02). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił informacji (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:46:43). 

 

 Pan radny Rafał Walczak zapytał o spotkanie dotyczące o negocjacji  z firmą ENEA 

Sp. z o.o. dot. modernizacji oświetlenia? (Pełna  wypowiedź, nagranie 00:49:38). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił informacji (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:49:50). 

 

 Pani radna Kamila Zajączkowska poprosiła o informację dot. I Jarmarku 

Bożonarodzeniowego (pełna wypowiedź, nagranie 00:50:15). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił informacji (pełna  wypowiedź, 

nagranie 00:50:27). 

 

 

 Ad. 8. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 



 Pani Barbara Pokorska Przewodnicząca Rady Miejskiej informowała, że w okresie 

między sesjami wykonywała bieżące sprawy dotyczące funkcjonowania Rady Miejskiej. 

Podziękowała za wsparcie i pomoc w organizacji obchodów Dania Seniora (pełna wypowiedź, 

nagrania 00:51:11). 

 

 Ad. 9. Interpelacje, wolne wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi. 

 

 Pan radny Bartłomiej Nakiela złożył wniosek o skontrolowanie podjazdu w m. 

Grabowiec, na końcu miejscowości po prawej stronie, który prowadzi do drogi powiatowej 

(wg mieszkańca jest niebezpiecznie). Poza tym, zgłosił problem z nierównym chodnikiem, 

który stwarza zagrożenie dla starszych osób w m. Lubieniów koło bloków oraz problem 

z wystającymi deskami na placu zabaw na ul. Tylnej, które stwarzają zagrożenie (pełna 

wypowiedź, nagranie 00:54:48). 

 

 Pan radny Edward Konieczny prosił o wcześniejsze zorganizowanie spotkania 

informacyjnego  z mieszkańcami m. Pomień dotyczącego inwestycji budowy oczyszczalni 

ścieków (pełna wypowiedź, nagranie 00:55:57). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza powiedział, że spotkanie zostanie 

zorganizowanie (pełna wypowiedź, nagranie 00:56:40). 

 

 Pan radny Edward Konieczny zapytał czy uhonorowanie małżeństw, które wspólnie 

przeżyły 50 lat się odbędzie? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:56:47). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:57:14). 

 

 Pan radny Edward Konieczny zapytał o koszt funkcjonowania remizy w m. Pomień 

(pełna wypowiedź, nagranie 00:57:50). 

 

 Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi. 

 

 Pani sołtys Kamila Radzio zapytała o to czy zostały już pojęte jakieś kroki dotyczące 

świetlicy w Rybakach? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:58:21). 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:58:41). 

 

 Pani sołtys Kamila Radzio zapytała o poczynione kroki dotyczące wniosku, który 

złożyła w czerwcu? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:59:01) 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:59:20). 

 

 Pani sołtys Kamila Radzio zapytała o to co z boiskiem w m. Rybaki? (Pełna 

wypowiedź, nagranie 00:59:29) 



 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 00:59:35). 

 

 Pani sołtys Kamila Radzio zapytała czy wnioski dotyczące funduszu sołeckiego 

zostały uwzględnione? (Pełna wypowiedź, nagranie 00:59:56) 

 Pani Ewa Patrzałek Skarbnik Miejski udzieliła odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 01:00:29). 

 

 Pani sołtys Sabina Ćwiek zapytała o prowadzenie placówek TPD w przyszłym roku? 

(Pełna wypowiedź, nagranie 01:01:07) 

 Pan Dawid Koźmiński Burmistrz Recza udzielił odpowiedzi (pełna wypowiedź, 

nagranie 01:01:30). 

 

 Ad. 11. Zakończenie obrad. 

 

 Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad VI sesji Rady Miejskiej został 

wyczerpany i o godzinie 15:02 zamknęła obrady VI sesji Rady Miejskiej. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła:  

Martyna Graczyk 


